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Tartu Ülikooli rektoriks 
pürgivad professorid Peeter 
Tulviste ja Jaak Aaviksoo pi
dasid eile ülikooli aulas paari
saja tudengi ja ülikooli õppe
jõu silme all poolteisetunnise 
debati ülikooli arengu üle.

Tulviste rõhus oma sõnavõ
tus stabiilsusele ja järjepide
vusele ülikoolis. “Ülikool va
jab järjekindlat ja jõulist aren
gut, mitte tõmblemisi,” leidis 
Tulviste. Suurim häda on istu
va rektori hinnangul ülikooli 
alafinantseeritus.

Rektorikandidaat professor 
Jaak Aaviksoo aga rääkis, et 
ülikool ei tohi seni saavutatu
ga rahule jääda ning peab ot
sustavalt edasi liikuma. 
“Meeldiv on tõdeda, et ka
hekümne viie professori üli
kooli arengut puudutavad et
tepanekud on leidnud tee ka 
praeguse rektori programmi.”

Tulviste pidas oluliseks aka
deemilise karjääri väärtusta
mist lähiaastatel, kuid Aavik
soo arvates peab ülikool

eelkõige jääma oma põhitege
vuse -  õppe- ja teadustöö juur
de. “Ülikooli tänavuses 428 
miljoni krooni suuruses eelar
ves on teaduskondadele eral
datud õppetööks 96,4 miljonit, 
mis on vaid 22,3 protsenti,” ar
vutas Aaviksoo.

Seejärel andis debatti juhti
nud majandusteaduskonna 
dekaan Jüri Sepp rektoriks 
pürgijatele võimaluse teinetei
sele küsimusi esitada. Tulvis
te päris Aaviksoolt milline on 
tema arvates Tartu Ülikooli 
roll Eesti hariduspoliitikas.

Aaviksoo vastas, et määrav. 
“Alma materis on säilinud aka
deemiline kvaliteet, mis teistes 
kõrgharidust andvates asutus
tes on enamasti kaotsi läinud.”

Aaviksoo omakorda päris 
Tulvistelt, milline võiks olla 
ülikooli põhiprobleem maksu
maksja seisukohalt. Tulviste 
vastas sotsioloogilistele uurin
gutele toetudes, et haridus on 
valdkond, mille puhul on rah
vas kõige rohkem üksmeelel, 
et seda tuleb toetada.

Eesti Päevaleht päris Tul
vistelt, kas tema valimisprog

rammis olev punkt, milles 
rektor peab oluliseks vastu 
seista ülikooli politiseerimise
le, on kirjutatud spetsiaalselt 
Aaviksood silmas pidades.

Tulviste vastas, et nimeta
tud punkti ei maksa seostada 
tema eksharidusministrist 
vastaskandidaadiga. “Olen 
seisukohal, et ülikool ei tohi 
siduda end ühegi poliitilise 
jõuga, aga kui ülikoolis juht
rolli omavad inimesed end 
siiski mõne poliitilise jõuga 
seovad, peaksid nad olulistes 
küsimustes käituma mitte po
liitikute, vaid ekspertidena.” 

Aaviksoo avaldas Tulviste 
vastust kuuldes siirast hea
meelt, et lõpuks on lakanud 
süüdistused temast kui Refor
mierakonna rektorikandidaa
dist. “Rektori vastus oli minu 
jaoks äärmiselt oluline, sest 
ma pole kunagi õigeks pida
nud poliitika toomist ülikooli 
sammaste vahele. Teisalt olen 
ma endiselt seisukohal, et üli
kool ei tohiks kellegi maail
mavaadet maha suruda.”

Uus rektor valitakse ametis
se 27. veebruaril.


